
EDITORIAL

R. V. Peavy / Editor / *University of Victoria*

With this issue we begin another year of publication in counselling research and practice. We hope that 1986 will be a good year for readers of the *Canadian Journal of Counselling (CJC)* and for writers as well.

Articles. Frank Van Hesteren's article, "The developmental imperative and counsellor education" describes an attempt to carry out counsellor training within a self-based "constructive-developmental" theoretical framework. This is followed by Jay Bishop's "Change lives in the poetry of its meaning." This article provoked various and strong reactions from reviewers and amongst the editorial group. I decided to include it for two reasons. First, it is devoted to an important topic: change in play therapy; second, it is written from a metaphorical perspective and activates the poetic, intuitive elements of language. Both of these articles, it seems to me, represent attempts to develop and present alternate explanations and theorizing about important aspects of counselling.

The next article by Castonguay, "Psychothérapie et counselling: étude des facteurs communs aux différentes approches thérapeutiques" is an extensive examination of "common factors" from different psychotherapy/counselling approaches. This article was adapted from the author's Master's thesis which was given honorable mention by the C.G.C.A. awards committee for 1984.

The final two articles, Ishiyama's report of the cognitive effects of brief Morita therapy and the "Case of 'Kim'" by Maddocks and Bachor present specific case-study data in two important counselling topics: social anxiety and bulimia.

Consulting editor. I am pleased to announce that Sal Mendaglio of the University of Calgary and Jean-Guy Ouellette of Université de Moncton have agreed to serve as consulting editors for *CJC*.

Call for brief reports. We like to publish brief reports of research or descriptions of practice. Numerous readers have indicated their interest in brief reports so we urge you to consider submitting a report on your current research project, or practice topic.

Please refer to the guidelines for authors in the journal for format and style of brief reports.

EDITORIAL

R. V. Peavy / Rédacteur en chef / *University of Victoria*

Avec ce numéro nous commençons une nouvelle année de publication dans la recherche et la pratique de counseling. Nous espérons que 1986 sera une bonne année pour les lecteurs et les auteurs de la *Revue Canadienne de Counseling (RCC)*.

Les articles. L'article de Frank Van Hesteren "The developmental imperative and counsellor education" décrit un programme de formation en counseling dans un cadre théorique "constructive-developmental." Il est suivi par "Change lives in the poetry of its meaning" de Jay Bishop. Cet article a suscité des réactions diverses et fortes parmi les lecteurs et les rédacteurs. J'ai décidé de l'inclure dans ce numéro pour deux raisons. D'abord, elle est consacré à un sujet important: le changement qui prend place en "play therapy", ensuite elle présente une perspective métaphorique et elle est écrite dans une langage poétique et intuitive. Il me semble que ces deux articles représentent des efforts à développer et à présenter des explications et des théories alternatives sur des aspects importants de counseling.

L'article par Castonguay est une étude approfondie des "éléments communs" des méthodes différentes en psychotherapy et en counseling. Cet article est basé sur l'essai de maîtrise de Castonguay qui a reçu une mention honorable par la SCOC en 1984.

Le reportage par Ishiyama sur les effets cognitifs de Morita therapy de courte durée et "Case of Kim" de Maddocks et Bachor s'adressent à deux sujets courants en counseling: l'anxiété sociale et le bulimia.

Aviseur à la rédaction. J'ai le plaisir de vous annoncer que nous ajoutons Sal Mendaglio de University of Calgary et Jean-Guy Ouellette de l'Université de Moncton à notre liste d'aviseurs à la rédaction.

Requête des rapports sommaires. Nous avons l'intention de publier des rapports sommaires sur la recherche et la pratique. Nos lecteurs montrent fort intérêt pour des rapports sommaires. Donc, nous vous conseillons vivement de soumettre un rapport sur votre projet courant en recherche ou en pratique. En matière de style et de présentation nous vous prions de vous reporter aux normes de présentation des manuscrits dans la revue.